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ПРОТОКОЛ №8 
 

 

Днес, 05.03.2020г. от 13.30 часа се проведе извънредно заседание на ОбС 

Априлци. 

Присъстват – Стелиян Нунев – Председател на Общински съвет – Априлци, 

Даниела Петкова, Деница Николова, Димитър Кокошаров, Иван Якимов, Младен 

Колев, Пепа Колева, Петко Павлов, Тотю Ненов – общински съветници. 

Отсъстват: Събчо Лалев, Начо Начев – общински съветници. 

Присъстват още: Снежина Стоянова – заместник – кмет на община Априлци, 

Ваня Иванова – Секретар на община Априлци, Красимир Колев – гл. спец. „Програми 

и проекти”, Марко Пенов – гл. експерт „Общинска собственост, обществени поръчки и 

транспорт. 

 

 С. Нунев: Уважаеми общински съветници, уважаема г-жо заместник – кмет, 

общинска администрация, откривам извънредно заседание на Общински съвет - 

Априлци  на 05.03.2020г.  

 

 С. Нунев: Зачитам проекта за дневния ред: 

 

1.  Предложение ДП-38/02.03.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община 

Априлци, относно Предложение за кандидатстване на община Априлци за 

финансиране по процедура: „Рехабилитация и модернизация на общинска 

инфраструктура – системи за външно изкуствено осветление на общините” по 

Програма „Възобновяема енергия, енергийна ефективност, енергийна сигурност” 

(ВЕЕЕЕС), финансирана по Финансовия механизъм на Европейското 

икономическо пространство 2014 – 2021г. с проект: „Подобряване на енергийната 

ефективност на система за външно изкуствено осветление на четири населени 

места в община Априлци”. Предложение за даване на съгласие за общинско 

сътрудничество с партньор от Кралство Норвегия, съгласно Насоките по Програма 

„Възобновяема енергия, енергийна ефективност и енергийна сигурност”, 

финансираната от Финансовия механизъм на Европейското икономическо 

пространство (ФМ на ЕИП) 2014 – 2021г. 

 

 С. Нунев: Имате ли въпроси относно дневния ред? Няма. В режим на гласуване 

сме за така предложения  Дневен ред: 

 

 Гласували 9 общински съветници 

  9  „за” 

  0  „против” 

  0  „въздържали се” Приема се. 

     

С това гласуване ОбС прие следния ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Предложение ДП-38/02.03.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община 

Априлци, относно Предложение за кандидатстване на община Априлци за 

финансиране по процедура: „Рехабилитация и модернизация на общинска 

инфраструктура – системи за външно изкуствено осветление на общините” по 

Програма „Възобновяема енергия, енергийна ефективност, енергийна 

сигурност” (ВЕЕЕЕС), финансирана по Финансовия механизъм на 
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Европейското икономическо пространство 2014 – 2021г. с проект: 

„Подобряване на енергийната ефективност на система за външно изкуствено 

осветление на четири населени места в община Априлци”. Предложение за 

даване на съгласие за общинско сътрудничество с партньор от Кралство 

Норвегия, съгласно Насоките по Програма „Възобновяема енергия, енергийна 

ефективност и енергийна сигурност”, финансираната от Финансовия 

механизъм на Европейското икономическо пространство (ФМ на ЕИП) 2014 – 

2021г. 

 

 

ПО ПЪРВА ТОЧКА 

Предложение ДП-38/02.03.2020г. от Инж. Тихомир Кукенски – Кмет на община 

Априлци, относно Предложение за кандидатстване на община Априлци за 

финансиране по процедура: „Рехабилитация и модернизация на общинска 

инфраструктура – системи за външно изкуствено осветление на общините” по 

Програма „Възобновяема енергия, енергийна ефективност, енергийна сигурност” 

(ВЕЕЕЕС), финансирана по Финансовия механизъм на Европейското икономическо 

пространство 2014 – 2021г. с проект: „Подобряване на енергийната ефективност на 

система за външно изкуствено осветление на четири населени места в община 

Априлци”. Предложение за даване на съгласие за общинско сътрудничество с 

партньор от Кралство Норвегия, съгласно Насоките по Програма „Възобновяема 

енергия, енергийна ефективност и енергийна сигурност”, финансираната от 

Финансовия механизъм на Европейското икономическо пространство (ФМ на ЕИП) 

2014 – 2021г. 

 

С. Нунев: Г-жо Стоянова, заповядайте. 

 

 С. Стоянова: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

администрация, Министерството на енергетиката, в качеството си на програмен 

оператор по програма "Възобновяема енергия, енергийна ефективност и енергийна 

сигурност", финансирана от финансовия механизъм на Европейското икономическо 

пространство 2014-2021 г., удължава сроковете по процедура "Рехабилитация и 

модернизация на общинската инфраструктура - системи за външно изкуствено 

осветление на общините". Крайният срок за подаване на проектни предложения от 

кандидатите става 20 март 2020г. 

 Нека да дадем думата на г-н Колев за разяснение. 

 

С. Нунев: В режим на гласуване сме да дадем думата на г-н Красимир Колев: 

 

                     Гласували общо 9 общински съветници 

                 9     „за” 

0     „против” 

                                                                 0    „въздържали се” Приема се. 

 

К. Колев: Уважаеми г-н Председател, уважаеми дами и господа общински 

съветници, уважаема г-жо заместник – кмет, на територията на град Априлци беше 

извършено обследване от фирма „Диамант БГ” – ЕООД за периода 09.01.2020г. – 

22.01.2020г. Общият енергиен разход на община Априлци за улично осветление е 

144 010 кВтч. Има 1520 осветителя на територията на  общината. 1938 са общите 



3 
 

стълбове за осветление. Нужно е да се направи софтуер, с който да се управлява 

уличното осветление и да се подмени с нови осветители. Ще могат да се регистрират 

нови контролери в системата, създаване на номера, GPS координати,  автоматично 

управление на контролерите по зададените параметри, дистанционно обновяване на 

софтуера, възможност за автоматично управление, показване на консумация.  

С новите осветители ще постигнем икономия на електрическа енергия, дълъг 

живот. LED източниците притежават 60 000 часа живот, 6.8 години непрекъснато 

светене, като за улична лампа  реалният живот е 25г. Ще се намали разходът по 

поддръжката и ползването на специализирана техника.  

Годишното време на светене, спрямо изискванията е 4100 часа. Сегашните 

осветители с техните мощности, общата консумация на улично осветление по базова 

линия 555 459 кВтч или 116 569лв. Това е ако всички съществуващи лампи в момента 

работят на пълна мощност. 

Годишно общината инвестира между 7000 и 17 000лв. в улично осветление, 

което включва разходи по експлоатация и поддържане на съществуващо осветление.  

Нашата идея е да заменим старите осветители със светодиоден уличен 

осветител LED 13,7 W.  Предвижда се 5 броя от новите стълбове да са с акумулаторен 

соларен панел.  

Доставката и монтажа на крушките LED 13,7 W – 1890 бройки ще бъде 

299 943лв. 5 броя LED 13,7 W акумулатори със соларен панел – 6860лв. Общо за 

осветители излизат 306 803лв. Имаме демонтаж и извозване на старите осветители – 

15 242лв. Проводници и кабели на стойност 22 000лв. 51бр. табла за управление на 

уличното осветление на стойност 48 960лв. и доставка и интегриране на софтуер – 

42 000лв. Общата инвестиция с ДДС е 435 000,64лв. 

Ако свети постоянно на 4100 часа на година сегашното осветление, 

консумацията ще бъде 116 000лв. за улично осветление. В момента плащаме около 

30 000, 40 000лв. на година, защото не е натоварено на 100% и не светят доста крушки.  

Ако сложим новата система и я натоварим на максимум, тя ще харчи по 111 000 кВтч 

и 23 500лв. за година.  

Благодаря Ви. 

 

С. Нунев: Имате ли въпроси, изказвания, предложения? Заповядахте, г-н 

Кокошаров. 

 

Д. Кокошаров: Уважаеми г-н Председател, общински съветници, заместник – 

кмет, имам няколко въпроса. Свършил ли е мониторингът на сегашното улично 

осветление? Минали ли са 5 години? Знаете ли от къде се командва сегашното улично 

управление?  В момента уличното осветление е направено по най – некадърния начин. 

Част от осветлението е изнесено с външни табла. Радиоуправлението е некадърно.  

Според мен не трябва да се прави ново такова. С тези партньори от Норвегия, 

общината ще прави ли публично и частно партньорство? Има ли нещо общо 

норвежкият фонд за отпускането на тези средства? Защо точно тези представители на 

Норвегия ще бъдат партньори на общината? През тази фирма ще мине финансирането, 

част от норвежкия фонд, шефката на фонда има вила в Маришница. За какво 

кандидатстваме, кой ще управлява средствата? Ние какво ще получим? 

 

П. Колева: Ще получим осветление. И мониторингът е свършил отдавна. 
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С. Нунев: Обявявам 10 минути почивка. 

 

С. Нунев: Подновявам заседанието. Г-жо Стоянова заповядайте. 

 

С. Стоянова: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, с 

оглед на това, че в администрацията през различните периоди са работили различни 

лица, компетентни да отговорят на поставените въпроси от г-н Кокошаров, предлагам 

да дадем думата на г-н Марко Пенов, а след това на г-н Красимир Колев. 

 

С. Нунев: В режим на гласуване сме да дадем думата на г-н Пенов: 

 

                     Гласували общо 9 общински съветници 

                 9     „за” 

0     „против” 

                                                                 0    „въздържали се” Приема се. 

 

М. Пенов: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, уважаема 

г-жо заместник – кмет, уличното осветление, което се реализира 2012г. е по три 

отделни проекта. Единият проект беше за кв. Острец, кв. Видима и кв. Зла река. 

Вторият проект за осветление в кв. Ново село. И третият за селата. Разрешението за 

ползване е от 20.12.2012г. В едно от задълженията на ползвателя - общината се казва: 

„В срок от 5 години от сключването на настоящия договор, ползвателят е длъжен да 

използва придобитите, въз основа на одобрения проект активи по предназначение; да 

не продава, дарява, преотстъпва ползването на активи предмет на ползването под 

каквато и да е форма с изключение на случаите, когато това се изисква по закон”. 

Разплащането е било 2013г. 5 години са минали отдавна.  

 

С. Нунев: Благодаря Ви. Заповядайте г-н Колев. 

 

К. Колев: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, уважаема 

г-жо заместник – кмет, във връзка с кандидатстването искам да кажа, че има два 

варианта за кандидатстване. Вариант 1 – имаме готов проект, който го внасяме за 

одобрение към комисията. Вариант 2 – кандидатстваме само с обследване и становище. 

Ние кандидатстваме по вариант 2. Нямаме проект, той ще се направи, след като се 

одобри. Това е регламентирано. Там ще вземем предвид Вашето питане, г-н 

Кокошаров, за радиоуправлението. Ще бъде направена и част, в която ако има спадове, 

проблеми, да може по механичен път да се управлява уличното осветление. Аз не 

отговарям за уличното осветление, така че за управлението и другите въпроси, 

предлагам да се обърнете към кмета на община Априлци. 

 

С. Нунев: Благодаря Ви. Заповядайте г-н Кокошаров. 

 

Д. Кокошаров: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

уважаема г-жо заместник – кмет, в момента сме на заседание на общински съвет, 

кметът е тук. 

 

С. Нунев: Ума упълномощен представител. 
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Д. Кокошаров: Това да си отправям въпросите към кмета го приемам като 

несериозно. В момента сме на заседание. Въпросът ми е защо е избран този партньор и 

какво ще бъде партньорството ни с него? Като се внася предложение, трябва да се 

знаят всички детайли. Благодаря Ви. 

 

М. Колев: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, уважаема 

г-жо заместник – кмет, не знам колегата Кокошаров от къде извади публично и частно 

партньорство. Пише общинско сътрудничество. Всички знаем, че ни притиска един 

срок. Кметът е в командировка. Какво предлагате, да изпуснем срока и да останем на 

тъмно?! Благодаря Ви. 

 

Д. Кокошаров: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, 

уважаема г-жо заместник – кмет, аз попитах това публично и частно партньорство ли е, 

в какво се изразява това сътрудничество. Разбирам, че има срокове, но нека да има 

яснота по въпроса. Щом има представител, упълномощен от кмета, той ще излезе и ще 

каже. 

 

П. Колева: Уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, правя 

предложение да се прекрати дискусията. 

 

С. Нунев: В режим на гласуване сме предложението на г-жа Колева да бъде 

прекратена дискусията:  

 

                     Гласували общо 9 общински съветници 

                 9     „за” 

0     „против” 

0     „въздържали се”  Приема се. 

 

 С. Нунев: В режим на гласуване сме, Предложение ДП-38/02.03.2020г. от Инж. 

Тихомир Кукенски – Кмет на община Априлци, относно Предложение за 

кандидатстване на община Априлци за финансиране по процедура: „Рехабилитация и 

модернизация на общинска инфраструктура – системи за външно изкуствено 

осветление на общините” по Програма „Възобновяема енергия, енергийна 

ефективност, енергийна сигурност” (ВЕЕЕЕС), финансирана по Финансовия 

механизъм на Европейското икономическо пространство 2014 – 2021г. с проект: 

„Подобряване на енергийната ефективност на система за външно изкуствено 

осветление на четири населени места в община Априлци”. Предложение за даване на 

съгласие за общинско сътрудничество с партньор от Кралство Норвегия, съгласно 

Насоките по Програма „Възобновяема енергия, енергийна ефективност и енергийна 

сигурност”, финансираната от Финансовия механизъм на Европейското икономическо 

пространство (ФМ на ЕИП) 2014 – 2021г.: 

 

                     Гласували общо 9 общински съветници 

                 9     „за” 

0     „против” 

0     „въздържали се”  Приема се. 
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С това гласуване ОбС  взе следното РЕШЕНИЕ №79 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация /ЗМСМА/ Общински съвет – Априлци 

 РЕШИ:  
 

1. Дава съгласие за кандидатстване на община Априлци за финансиране по 

процедура: „Рехабилитация и модернизация на общинска инфраструктура - 

системи за външно изкуствено осветление на общините“ по Програма 

„Възобновяема енергия, енергийна ефективност, енергийна сигурност“ 

(ВЕЕЕЕС), финансирана по Финансови механизъм на Европейското 

икономическо пространство 2014-2021г. с проект: „Подобряване на енергийната 

ефективност на система за външно изкуствено осветление на четири населени 

места в община Априлци". 

2. Упълномощава кмета на Община Априлци - инж. Тихомир Кукенски да 

сключи общинско сътрудничество с партньор от Кралство Норвегия - 

International Development Association Norway Kjoepmannsgata 5, 7013 Trondheim, 

Norway Organisation number: 918752161 Representred by Anders Stoelan-Chairman, 

съгласно Насоките по Програма „Възобновяема енергия, енергийна ефективност 

и енергийна сигурност“. 

 

 

 С. Нунев: Поради изчерпване на дневния ред, закривам заседанието! 

 

 

 

Председател 

Стелиян Нунев 

 

 

 

Протокол 

Красимира Коева 


